# 美国获奖建筑

美国建筑师协会 编 常文心 译



# 美国获奖建筑

美国建筑师协会 编 常文心 译

辽宁科学技术出版社 沈阳

# 图书在版编目 (CIP) 数据

美国获奖建筑 / 美国建筑师协会编 ; 常文心译 . 一 沈阳 : 辽宁科学技术出版社 , 2018.3 ISBN 978-7-5591-0529-5

I . ①美··· II . ①美··· ②常··· III . ①建筑设计一作品集−美国−现代 IV . ① TU206

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2017) 第 304529 号

出版发行: 辽宁科学技术出版社

(地址: 沈阳市和平区十一纬路 25 号 邮编: 110003)

印刷者: 辽宁新华印务有限公司

经 销 者: 各地新华书店幅面尺寸: 240mm×310mm

幅面尺寸: 240mm×310mm 印 张: 55.25

插 页: 4

加 火: 4

字 数: 350 千字

出版时间: 2018 年 3 月第 1 版 印刷时间: 2018 年 3 月第 1 次印刷

责任编辑: 马竹音 封面设计: 李 莹 版式设计: 李 莹 责任校对: 周 文

书 号: ISBN 978-7-5591-0529-5

定 价: 435.00 元

联系电话: 024-23280367 E-mail: 1207014086@qq.com 邮购热线: 024-23284502 http://www.lnkj.com.cn 007 Foreword 前言

- 008 A History of the AIA Honor Awards Program 美国建筑师协会荣誉奖项目历史
- 010 Introduction 简介
- 012 2010 Institute Honor Awards Jury 2010 年美国建筑师协会荣誉奖评委
- 156 **2011 Institute Honor Awards Jury** 2011 年美国建筑师协会荣誉奖评委
- 304 **2012 Institute Honor Awards Jury** 2012 年美国建筑师协会荣誉奖评委
- 438 Index 索引

# 2010

**ARCHITECTURE** 

建筑

- 016 Alice Tully Hall 爱丽丝杜莉厅
- 020 Austin E. Knowlton School of Architecture 奥斯丁·E·诺尔顿建筑学院
- 028 Beauvoir 美景
- 030 Brochstein Pavilion and Central Quad: Rice University 莱斯大学布洛奇斯坦馆和中央庭院
- 034 Camino Nuevo High School 卡米诺・尼沃高中
- 038 Campus Restaurant and Event Space 园区餐厅和活动空间
- 044 Macallen Building 麦卡伦大厦
- 048 Outpost 前哨
- 054 Serta International Center 舒达国际中心
- 060 **Skirkanich Hall** 斯科尔卡尼奇厅
- 068 Step Up on 5th 登上第五层
- 072 TKTS Booth and the Redevelopment of Father Duffy Square TKTS 售票亭和杜菲神父广场重建工程
- 076 Urban Outfitters Corporate Campus 城客服饰公司园区
- 082 Yale University Art Gallery, Kahn Building Renovation 耶鲁大学美术馆——卡恩楼翻新

## INTERIOR ARCHITECTURE

室内设计

- 086 CHANEL Robertson Boulevard 香奈儿罗伯森大道店
- 092 Craftsteak 工艺牛排店
- 096 **Data** 达塔公司
- 100 Exeter Schools Multipurpose Space 埃克塞特学校多功能空间
- 104 Historic Central Park West Residence 中央公园西部住宅
- 108 The Cathedral of Christ the Light 耶稣光明大教堂
- 114 Vera Wang Boutique 王薇薇精品店

## **REGIONAL & URBAN DESIGN**

区域和城市规划

- 118 A Civic Vision for the Central Delaware River 德拉瓦河中游市政前景
- 124 Connections: MacArthur Park District Master Plan 连接: 麦克阿瑟公园区整体规划
- 128 Greenwich South Strategic Framework 格林威治南区战略框架
- 132 Monumental Core Framework Plan 纪念碑核心区框架规划
- 138 Ryerson University Master Plan 怀尔逊大学总体规划
- 142 Savannah East Riverfront Extension 萨凡纳东部河岸区域扩建
- 148 The U.S. House Office Buildings Facilities Plan and Preliminary South Capitol Area Plan 美国众议院办公设施规划和南部国会区初步规划

## TWENTY-FIVE YEAR AWARD

25年

152 King Abdul Aziz International Airport – Hajj Terminal 阿卜杜勒阿齐兹国王国际机场朝觐航站楼

## **ARCHITECTURE**

建筑

- 160 AT&T Performing Arts Center Dee and Charles Wyly Theater AT&T 表演艺术中心迪和查尔斯・威利剧院
- 166 Ford Assembly Building 福特装配楼
- 172 Horizontal Skyscraper Vanke Center 水平摩天楼: 万科中心
- 180 New Acropolis Museum 新卫城博物馆
- 184 North Carolina Museum of Art 北卡罗来纳艺术博物馆
- 188 One Jackson Square 杰克逊一号广场
- 194 San Francisco Museum of Modern Art Rooftop Garden 旧金山现代艺术博物馆屋顶花园
- 198 The Barnard College Diana Center 巴纳德学院戴安娜中心
- 204 University of Michigan Museum of Art 密歇根大学艺术博物馆
- 210 U.S. Land Port of Entry 美国陆上入境口岸

### INTERIOR ARCHITECTURE

室内设计

- 216 **Alchemist** 炼金术师服装店
- 220 Armstrong Oil and Gas 阿姆斯特朗油气公司
- 226 Conga Room 康加舞厅
- 234 FIDM San Diego Campus 时装设计商业学院圣地亚哥校区
- 240 Moving Picture Company 移动图形公司
- 246 Registrar Recorder County Clerk Elections Operations Center 登记员 / 县书记官选举运营中心
- 250 The Academy of Music 音乐学院剧院
- 254 The Power House, Restoration/Renovation 电力站修复翻新
- 258 Vancouver Convention Center West 温哥华会展中心西区
- 264 Washington Square Park Dental 华盛顿广场公园牙科诊所
- 270 John E. Jaqua Center for Student Athletes 约翰·E·雅克大学生运动员中心

#### **REGIONAL & URBAN DESIGN**

区域和城市规划

- 276 Beijing CBD East Expansion 北京中央商务区东扩规划
- 278 Chicago Central Area DeCarbonization Plan 芝加哥中心区脱碳规划
- 284 "Community | City: Between Building and Landscape Affordable Sustainable Infill for Smoketown, Kentucky"

"社区 | 城市:烟镇建筑与景观之间的可持续填充设计"

- 290 Gowanus Canal Sponge Park 郭瓦纳斯运河海绵公园
- 292 "Low Impact Development: A Design Manual for Urban Areas" 《低影响开发: 城区规划手册》
- 298 Townscaping an Automobile-Oriented Fabric 以机动车为主的城市网格中的城市景观规划

#### TWENTY-FIVE YEAR AWARD

25年

302 John Hancock Tower 约翰·汉考克大厦

004 此为试读,需要完整PDF请访问: www.ertongbook.com

#### ARCHITECTURE

建筑

308 **8 House** 8 字住宅

320 **41 Cooper Square** 库伯广场 41 号

- 330 Ghost Architectural Laboratory 幽灵建筑实验室
- 334 LumenHAUS 流明屋
- 338 Pittman Dowell Residence 皮特曼·道威尔住宅
- 342 Poetry Foundation 诗歌基金会
- 348 Ruth Lilly Visitors Pavilion 卢斯莉莉游客亭
- 352 The Standard, New York 纽约标准酒店

## INTERIOR ARCHITECTURE

室内设计

360 ARTifacts 工艺工作室

- 364 Children's Institute, Inc. Otis Booth Campus 儿童学院公司奥的斯园区
- 370 David Rubenstein Atrium at Lincoln Center 林肯中心大卫・鲁宾斯坦中庭
- 374 HyundaiCard Air Lounge 现代信用卡机场休息室
- 380 The Integral House 整合住宅
- 384 Joukowsky Institute for Archaeology & the Ancient World 儒科夫斯基考古和远古世纪学院
- 388 Memory Temple 记忆殿
- 392 Prairie Management Group 大草原管理集团
- 396 Record House Revisited 实录房重建
- 400 The Wright at the Guggenheim Museum 古根海姆博物馆莱特餐厅

### **REGIONAL & URBAN DESIGN**

区域和城市规划

- 404 Fayetteville 2030: Transit City Scenario 费耶特维尔 2030: 城市交通情景规划
- 408 Grangegorman Urban Quarter Master Plan 格兰格曼城区总体规划
- 412 Jordan Dead Sea Development Zone Master Plan 约旦死海开发区总体规划
- 418 Master Plan for the Central Delaware 德拉瓦河中段总体规划
- 420 Miami Beach City Center Redevelopment Project 迈阿密海滩城市中心再开发项目
- 424 Portland Mall Revitalization 波特兰林荫大道复兴工程
- 428 Reinventing the Crescent: Riverfront Development Plan 改造新月区: 河畔开发规划
- 430 SandRidge Energy Commons 沙波能源公司绿地规划

## TWENTY-FIVE YEAR AWARD

05 年

434 **Gehry Residence** 盖里住宅

# 美国获奖建筑

美国建筑师协会 编 常文心 译

辽宁科学技术出版社 沈阳

# 图书在版编目 (CIP) 数据

美国获奖建筑 / 美国建筑师协会编 ; 常文心译 . 一 沈阳 : 辽宁科学技术出版社 , 2018.3 ISBN 978-7-5591-0529-5

00

00

0.

0

0

I . ①美… II . ①美… ②常… III . ①建筑设计一作品集—美国—现代 IV . ① IU206

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2017) 第 304529 号

出版发行: 辽宁科学技术出版社

(地址: 沈阳市和平区十一纬路 25 号 邮编: 110003)

印刷者: 辽宁新华印务有限公司

经 销 者:各地新华书店幅面尺寸:240mm×310mm

印 张: 55.25 插 页: 4

字 数: 350千字

出版时间: 2018年3月第1版 印刷时间: 2018年3月第1次印刷

书 号: ISBN 978-7-5591-0529-5

定 价: 435.00 元

联系电话: 024-23280367 E-mail: 1207014086@qq.com 邮购热线: 024-23284502 http://www.lnkj.com.cn 007 Foreword 前言

008 A History of the AIA Honor Awards Program 美国建筑师协会荣誉奖项目历史

010 Introduction

简介

012 **2010 Institute Honor Awards Jury** 2010 年美国建筑师协会荣誉奖评委

156 **2011 Institute Honor Awards Jury** 2011 年美国建筑师协会荣誉奖评委

304 2012 Institute Honor Awards Jury 2012 年美国建筑师协会荣誉奖评委

438 Index 索引

# 2010

ARCHITECTURE

建筑

016 Alice Tully Hall 爱丽丝杜莉厅

020 Austin E. Knowlton School of Architecture 奥斯丁·E·诺尔顿建筑学院

028 Beauvoir 美景

030 Brochstein Pavilion and Central Quad: Rice University 莱斯大学布洛奇斯坦馆和中央庭院

034 Camino Nuevo High School 卡米诺・尼沃高中

038 Campus Restaurant and Event Space 园区餐厅和活动空间

044 Macallen Building 麦卡伦大厦

048 Outpost 前哨

054 Serta International Center 舒达国际中心

060 **Skirkanich Hall** 斯科尔卡尼奇厅

068 Step Up on 5th 登上第五层

072 TKTS Booth and the Redevelopment of Father Duffy Square TKTS 售票亭和杜菲神父广场重建工程

076 Urban Outfitters Corporate Campus 城客服饰公司园区

082 Yale University Art Gallery, Kahn Building Renovation 耶鲁大学美术馆——卡恩楼翻新

# INTERIOR ARCHITECTURE

室内设计

086 CHANEL Robertson Boulevard 香奈儿罗伯森大道店

092 Craftsteak 工艺牛排店

096 **Data** 达塔公司

100 Exeter Schools Multipurpose Space 埃克塞特学校多功能空间

104 Historic Central Park West Residence 中央公园西部住宅

108 The Cathedral of Christ the Light 耶稣光明大教堂

114 Vera Wang Boutique 王薇薇精品店

### **REGIONAL & URBAN DESIGN**

区域和城市规划

118 A Civic Vision for the Central Delaware River 德拉瓦河中游市政前景

124 Connections: MacArthur Park District Master Plan 连接: 麦克阿瑟公园区整体规划

128 Greenwich South Strategic Framework 格林威治南区战略框架

132 Monumental Core Framework Plan 纪念碑核心区框架规划

138 Ryerson University Master Plan 怀尔逊大学总体规划

142 Savannah East Riverfront Extension 萨凡纳东部河岸区域扩建

148 The U.S. House Office Buildings Facilities Plan and Preliminary South Capitol Area Plan 美国众议院办公设施规划和南部国会区初步规划

# TWENTY-FIVE YEAR AWARD

25年

152 King Abdul Aziz International Airport – Hajj Terminal 阿卜杜勒阿齐兹国王国际机场朝觐航站楼

#### **ARCHITECTURE**

建筑

- 160 AT&T Performing Arts Center Dee and Charles Wyly Theater AT&T 表演艺术中心迪和查尔斯・威利剧院
- 166 Ford Assembly Building 福特装配楼
- 172 Horizontal Skyscraper Vanke Center 水平摩天楼: 万科中心
- 180 New Acropolis Museum 新卫城博物馆
- 184 North Carolina Museum of Art 北卡罗来纳艺术博物馆
- 188 One Jackson Square 杰克逊一号广场
- 194 San Francisco Museum of Modern Art Rooftop Garden 旧金山现代艺术博物馆屋顶花园
- 198 The Barnard College Diana Center 巴纳德学院戴安娜中心
- 204 University of Michigan Museum of Art 密歇根大学艺术博物馆
- 210 U.S. Land Port of Entry 美国陆上入境口岸

## INTERIOR ARCHITECTURE

室内设计

- 216 **Alchemist** 炼金术师服装店
- 220 Armstrong Oil and Gas 阿姆斯特朗油气公司
- 226 Conga Room 康加舞厅
- 234 FIDM San Diego Campus 时装设计商业学院圣地亚哥校区
- 240 Moving Picture Company 移动图形公司
- 246 Registrar Recorder County Clerk Elections Operations Center 登记员 / 县书记官选举运营中心
- 250 The Academy of Music 音乐学院剧院
- 254 The Power House, Restoration/Renovation 电力站修复翻新
- 258 Vancouver Convention Center West 温哥华会展中心西区
- 264 Washington Square Park Dental 华盛顿广场公园牙科诊所
- 270 John E. Jaqua Center for Student Athletes 约翰·E·雅克大学生运动员中心

#### **REGIONAL & URBAN DESIGN**

区域和城市规划

- 276 Beijing CBD East Expansion 北京中央商务区东扩规划
- 278 Chicago Central Area DeCarbonization Plan 芝加哥中心区脱碳规划
- 284 "Community | City: Between Building and Landscape Affordable Sustainable Infill for Smoketown, Kentucky"

"社区 | 城市: 烟镇建筑与景观之间的可持续填充设计"

- 290 Gowanus Canal Sponge Park 郭瓦纳斯运河海绵公园
- 292 "Low Impact Development: A Design Manual for Urban Areas" 《低影响开发: 城区规划手册》
- 298 Townscaping an Automobile-Oriented Fabric 以机动车为主的城市网格中的城市景观规划

# TWENTY-FIVE YEAR AWARD

25年

302 John Hancock Tower 约翰・汉考克大厦

#### ARCHITECTURE

建筑

308 **8 House** 8 字住宅

320 **41 Cooper Square** 库伯广场 41 号

- 330 Ghost Architectural Laboratory 幽灵建筑实验室
- 334 LumenHAUS 流明屋
- 338 Pittman Dowell Residence 皮特曼・道威尔住宅
- 342 Poetry Foundation 诗歌基金会
- 348 Ruth Lilly Visitors Pavilion 卢斯莉莉游客亭
- 352 The Standard, New York 纽约标准酒店

# INTERIOR ARCHITECTURE

室内设计

- 360 ARTifacts 工艺工作室
- 364 Children's Institute, Inc. Otis Booth Campus 儿童学院公司奥的斯园区
- 370 David Rubenstein Atrium at Lincoln Center 林肯中心大卫・鲁宾斯坦中庭
- 374 HyundaiCard Air Lounge 现代信用卡机场休息室
- 380 The Integral House 整合住宅
- 384 Joukowsky Institute for Archaeology & the Ancient World 儒科夫斯基考古和远古世纪学院
- 388 Memory Temple 记忆殿
- 392 Prairie Management Group 大草原管理集团
- 396 Record House Revisited 实录房重建
- 400 The Wright at the Guggenheim Museum 古根海姆博物馆莱特餐厅

### **REGIONAL & URBAN DESIGN**

区域和城市规划

- 404 Fayetteville 2030: Transit City Scenario 费耶特维尔 2030: 城市交通情景规划
- 408 Grangegorman Urban Quarter Master Plan 格兰格曼城区总体规划
- 412 Jordan Dead Sea Development Zone Master Plan 约旦死海开发区总体规划
- 418 Master Plan for the Central Delaware 德拉瓦河中段总体规划
- 420 Miami Beach City Center Redevelopment Project 迈阿密海滩城市中心再开发项目
- 424 Portland Mall Revitalization 波特兰林荫大道复兴工程
- 428 Reinventing the Crescent: Riverfront Development Plan 改造新月区: 河畔开发规划
- 430 SandRidge Energy Commons 沙波能源公司绿地规划

# TWENTY-FIVE YEAR AWARD

25年

434 **Gehry Residence** 盖里住宅



# FOREWORD 前言

Since 1949, the American Institute of Architects has encouraged design excellence through its Institute Honors Awards program. Hundreds of projects, firms, and architects have been honored for their ingenuity in a range of categories. Yet, all of them have achieved the same high standard of rigor, clarity, and spirit.

The projects that were premiated in 2010, 2011, and 2012 are no different and speak to the quality of global architectural production in the first decade of the new century. They also speak to a few interrelated themes: regional adaptation to climate, soil, infrastructure, and culture; a sense of context and place that drives the project, conceptually; a strong desire on the part of the design architect to balance the building typology with local tradition and community.

Of course, there are some global themes that connect the work here, however diverse it may be: the urgency of finding sustainable solutions, the economy of systems-thinking in design, and the urbanity of public spaces to bring us all together.

As you learn more about these projects, consider the whole to be a survey of talent and a good overview of the quality that an AIA member brings to the project at hand. Naturally, the scale of work in countries like China is much larger than in the United States. But, the finer grain work that happens in the United States represents a living laboratory – constantly examining, re-examining, building, and evolving. I think you'll understand more fully what that laboratory looks like as you mine the pages of this book.

Robert A. Ivy, FAIA Executive Vice President/Chief Executive Officer The American Institute of Architects

自 1949 年起,美国建筑师协会就通过美国建筑师协会荣誉奖项目来鼓励优秀的设计。成百上千的项目、公司和建筑师因他们的出色表现被授予了不同类别的奖项。但是,他们都达到了同等高度的精确、明晰和精神。

2010、2011 和 2012 三年的获奖项目同样如此,彰显了本世纪首个十年全球建筑的质量。同时,他们还代表了一系列相关联的主题:针对气候、土壤、基础设施和文化的区域性改革;驱动项目的情境感和地方感;设计建筑师对平衡建筑类型和当地传统及社群的强烈愿望。

当然,一些全球化主题连接了这些项目,尽管主题可能各有不同:找到可持续解决方案的紧迫性、设计中系统思考的经济性以及将我们带到一起的公共空间的城市风格。

当你深入了解这些项目时,请将它们看作是才智的反馈和美国建筑师协会成员们所设计项目的整体质量总览。很自然地,中国的项目规模要远大于美国。但是美国项目更好的质感代表了一个鲜活的实验室——不断地检查、再检查、建造和进化。阅读本书,我相信你会更完整地理解这个实验室。

-----罗伯特・A・艾维(美国建筑师协会会员) 执行副主席 / 首席执行官 美国建筑师协会 The Institute Honor Awards program of The American Institute of Architects encourages distinguished design by recognizing it and celebrating its architects. Yet this is only part of the meaning of this awards program, as a study of the recipients from 2010 through 2012 will reveal. It is a striking representation of where architecture stands today and where it promises to lead.

The importance of this portfolio is not limited to the architect, whose natural preoccupation is design, nor is it limited to the critic. It is not limited to engineering or construction, which are both guided by and informed by the design process.

Architecture is about making and re-making of the physical environment in which we live, work, play, and learn. It's about designing at all scales and inspiring others to think from the spoon to the city, to paraphrase the architect Ernesto Rogers. It's about the synthesis of past lessons and today's aspirations for the benefit of future generations.

Since its inception in 1857, the AIA has helped advance all of these ideas for an architecture profession in service to society. As it neared its centennial anniversary, the Institute's leadership realized that encouraging good design among its members was not enough; it must also encourage public notice and acclaim for good design if the profession was to continue making a difference in the built environment.

In 1948, at the convention held in Grand Rapids, Michigan, the AIA Board of Directors formed a committee to bring before the Institute a concrete proposal for an honor awards program centered on current work.

A year later, in 1949, the AIA launched its Honor Awards for Current Work program.

There are two main ways of narrowing the field of entrants in an awards program – by membership type and by awards category. The AIA diligently experimented with both. At first, organizers solicited only corporate members of the Institute to submit. By 1950, they lifted that restriction and accepted entries from anyone legally entitled to call themselves an architect. Over the next few years, the program was governed by categories rather than membership type. Those categories (based on building type) rotated annually based on the AIA Board or Executive Committee's recommendations based on what was most desirable for the upcoming annual convention: schools, churches, hospitals, residences, commercial buildings, and so on.

But, as Edmund Purves, FAIA, the consulting director for the AIA's awards program in 1962 acknowledged, even this arrangement had its limitations. "The categories were poorly balanced one with another," noted Purves, "and there were one or two rather sad occasions when the category failed to achieve a single mention. Unexpectedly the use of categories became a rather invidious restriction." The Honor Awards were opened to any type of architecture.

One of the first Honor Award recipients was Skidmore Owings and Merrill for Lever House in New York. Completed in 1952, the building is now regarded as the quintessence of International Style office buildings, certainly owing to its appearance, but also to its commitment to a civic ideal. While an office building's "public plaza" is commonplace today, Bunshaft and de Blois set a generous standard here that remains, in many ways, peerless. Design architects Gordon Bunshaft, FAIA, and Natalie de Blois, FAIA, incorporated New York's first curtain wall system, making Lever House an engineering touchstone as well as an icon of Modernism.

Over the years, additional sub-categories have come and gone, such as the Bartlett Award to recognize Barrier-Free Architecture in the early 1970s, before handicapped access was a legal requirement. One of the notable recipients of the Barlett Award was Louis Kahn, FAIA, for his Kimball Museum of Art in Fort Worth, Texas in 1975. The Kimball's 16 cycloid vaults, spread out over one level make it a model of accessibility. It's also a model of innovation and collaboration. From the skylight baffles (which diffuse the sun evenly to produce a silvery glow) to the surrounding landscape, Kahn worked closely with the engineer August Komendant, the landscape architect George Patton, and the lighting designer Richard Kelly to create what is regarded as a critical turning point in museum design.

In some cases, buildings have repeatedly surfaced as touchstones of good design for generations of architects. The Santa Monica home of Frank Gehry, FAIA, which he renovated (for the first time) in 1978, received an honor award in 1980. In 2012, it emerged in the award rolls again to receive the AIA 25 Year Award. The irony, of course, is not lost – for such a modest highly personal project, constructed with unglamorous materials on a shoestring budget, to have lasting impact and widespread significance is a testament to Gehry's particular talent.

Architecture's ability to adapt, as evinced by Gehry's home, was not lost on awards organizers, either. A separate division for "Extended Use" was added in the early-1980s to recognize the reuse of historic structures and restoration. In 1994, categories to recognize Interior Architecture and Regional and Urban Design were also added. Inclusiveness aside, the focus of the Institute Honor Awards has remained singular – to recognize the best examples of contemporary architecture.

In the pages of this book, the AIA presents recipients in the Architecture, Interior Architecture, and Regional and Urban Design categories within the Institute Honors Program. The breadth of architectural production is on full display here in a series of fine projects completed in the first decade of the 21st century. These projects are standard bearers for good design, in keeping with the mission of the AIA's awards programs. But, each one also represents the fruits of a collaborative and rigorous design process. In doing so, they transcend our expectations for what architecture can achieve.

美国建筑师协会荣誉奖项目通过对优秀设计进行认证并表彰其建筑师来鼓励更多的优秀设计。但是,通过对2010年到2012年之间获奖者的研究,你会发现,这仅是该奖项意义的一部分。它代表了当今建筑的水平以及建筑未来的走向。

荣誉奖的重要价值不仅局限于建筑师(他们的职业就是设计)、评论家、 工程或建设(这二者通过设计流程而得到指导)。

建筑师对我们生活、工作、娱乐和学习的环境的创造和再创造过程。它包含一切层面的设计,激发人们从城市的角落一直思考到重新诠释建筑师厄耐斯特·罗杰斯的作品。它是对过去经验的整合,也是对下一代的启发。

自 1857 年创建以来,美国建筑师协会就一直帮助促进建筑对社会的服务。 在协会进行百年纪念的时候,协会的领导人认识到了单单鼓励其成员的优 秀设计已经不够,协会必须还鼓励公众对好设计的认证。协会的任务是持 续让建成环境与众不同。

1948年,在密歇根州大急流城所举办的会议中,美国建筑师协会董事会成立了一个委员会,具体地提出了当前作品荣誉奖奖励方案。

一年之后的 1949 年,美国建筑师协会启动了当前作品荣誉奖项目。

有两种主要方式来缩小奖项的参赛者——以会员为限制,或者以奖项分类来限制。美国建筑师协会对两种方式都进行了试验。首先,组织者只向协会的企业成员寻求参赛作品。1950年起,他们降低了限制,开始接受所有合法建筑师的作品。在之后的几年中,荣誉奖项目通过奖项分类来进行限制。这些分类(以建筑类型为基础)根据美国建筑师协会董事会或执行委员会的推荐而逐年变化,以来年的建筑师大会主题为基础,例如:学校、教堂、医院、住宅、商业建筑等。

但是,正如 1962 年美国建筑师协会荣誉奖项目的咨询总监艾德蒙·普尔维斯所说,这种安排也有局限。"这些分类十分不平衡",普尔维斯称,"有时候某个分类甚至无法选出一个提名作品。分类的运用相当不公平。" ii 荣誉奖应该对所有建筑类型开放。

第一批荣誉奖获奖作品之一是 SOM 事务所设计的纽约利华大厦。建筑完成于 1952 年,被认为是国际风格办公楼的典范,这主要归功于它的外观和它对市政典范的贡献。现在,办公楼前的"公共广场"已经司空见惯,戈登·邦夏和纳塔利·布洛瓦在这里建立了标准。从很多方面上讲,这座建筑都无与伦比。设计是建筑师邦夏和布洛瓦引进了纽约的第一个幕墙系统,让利华大厦成为了工程试金石和现代主义的标志。

多年以来,额外的附属分类变化不定。例如: 20 世纪 70 年代早期的巴特利特奖用于认证无障碍建筑,当时无障碍入口还没被列入法规要求。巴特利特奖的得主之一金博尔设计的 16 摆线拱顶。建筑的各个部分都设在同一平面,成为了可达性的典范。它还是创新和合作的典范。从天窗挡板(挡板能够漫射阳光,打造银色的光晕)到周边景观,卡恩与工程师奥格斯特・科曼丹特、景观设计师乔治・巴顿以及灯光设计师理查德・凯利紧密合作,创造了博物馆设计的转折点项目。

在某些情况下,建筑不断地成为建筑师们的好设计试金石。弗兰克·盖里的圣塔莫尼卡住宅建于 1978 年,并于 1980 年获得了建筑荣誉奖。在 2012 年,它重新进入到了获奖名单中,获得了美国建筑师协会 25 年奖。这样一座以单调材料和紧缩预算建造的低调的私人项目竟然拥有持续的影响力和广泛的意义,体现了盖里的独特天赋。

正如盖里住宅所显示,建筑的适应能力不会不被奖项的组织者所注意。20世纪80年代,荣誉奖添加了"扩建"类别,拥有认证历史建筑的重新利用和翻修项目。1994年,荣誉奖还添加了室内设计和区域与城市规划两个奖项。尽管荣誉奖具有很强的包容性,它的焦点始终如一——认证现代建筑的最佳例证。

本书呈现了美国建筑师协会建筑、室内设计和区域与城市规划荣誉奖的获 奖作品。本书以 21 世纪首个十年的一系列优秀项目充分展现了建筑作品 的广度。这些项目好设计的倡导者,与美国建筑师协会的任务相一致。但 是,每个项目都是合作与精密的设计流程的结果。它们超出了我们对建筑 的期待。

i. Adapted from Philip Will, Jr.'s forward and Edmund R. Purves, FAIA's, introduction to Mid-Century Architecture in America: Honor Awards of the American Institute of Architects, 1949-1961. Baltimore: Johns Hopkins University Press (1962): 5-7, 29-30.

ii. Purves, Edmund R., FAIA, "The AIA 'Honor Awards for Current Work' and its Juries," in Wolf Von Eckardt (ed.), Mid-Century Architecture in America: Honor Awards of the American Institute of Architects, 1949-1961. Baltimore: Johns Hopkins University Press (1962): 30.

i. 选自 Philip Will, Jr.'s forward and Edmund R. Purves, FAIA's, introduction to Mid-Century Architecture in America: Honor Awards of the American Institute of Architects, 1949–1961. Baltimore: Johns Hopkins University Press (1962): 5–7, 29–30.

ii. 选自 Purves, Edmund R., FAIA, "The AIA 'Honor Awards for Current Work' and its Juries," in Wolf Von Eckardt (ed.), Mid-Century Architecture in America: Honor Awards of the American Institute of Architects, 1949–1961. Baltimore: Johns Hopkins University Press (1962): 30.

Peer recognition drives professional excellence. That's true in every profession and in all creative endeavors – and architecture uniquely draws from both of those worlds. It is bound by the ethical codes, rigorous training, and licensure process like law or medicine; it is also the art of building in service to the global population. Although the demographics of its membership have shifted over time, the American Institute of Architects has always represented the professionals who practice this art. The AIA's Institute Honor Awards program annually chronicles excellence in thinking, collaboration, and ultimately, design.

In the pages that follow, the AIA recognizes three years worth of award recipients across four categories: architecture, interior architecture, regional and urban design, and its esteemed Twenty-five Year Award. On one hand, these projects from 2010, 2011, and 2012 constitute a snapshot of architectural production - a moment in time and a record of "excellence" in that moment. On the other hand, it is a snapshot that speaks more broadly about evolving design trends - what has come before, in the first decade of the 21st century, and what we might expect more of in the following decade. As one juror noted, these projects were selected from a portfolio of exceptional work that survived rigorous critique, discussion, site visits. and extensive deliberations. Although all of the entries were conceived with passion and commitment, those that garnered an award uniquely demonstrated a single, compelling idea and purpose. In essence, they constitute design excellence both in this moment and despite the vicissitudes of an age-old art form.

Across the four categories contained in this book, there are some constants worth noting: projects are considered individually within their categories, rather than relatively to other projects in the same category. Projects must also be more than simply unique or interesting; they must be attentive to their contexts and the environmental issues that deeply affect us all. However, each entry in the Institute Honor Awards program is judged against the degree to which it has met the category's individual requirements.

Additionally, for each of the following categories, all submissions must include the project's percentage of energy reduction and energy consumption (per square foot) as defined by the U.S. Environmental Protection Agency's (EPA) Energy Star Target Finder Tool and/or documentation of specific material choices to address the needs for indoor environmental quality and diversion of materials from the waste stream. This is in recognition of the AIA Sustainable Architectural Practice Position Statement, which sets a goal of at least 50-percent reduction of fossil-fuel energy use by 2010 and carbon neutrality by 2030.

For the Institute Honor Award for Architecture, projects must exhibit design achievement that demonstrates exemplary skill and creativity in resolution and integration of formal, functional, and technical requirements, including ecological stewardship and social responsibility that acknowledges and advances social agendas. Projects should reflect a strong sense of place, of ecology, of history, or of purpose as an integral part of the demonstrated design excellence.

In addition to design achievement, projects may be exemplary in the following subcategories: technical advancement, which includes engineering achievements (structural, mechanical, transportation, computer, etc.) as well as innovative use of materials; and/or preservation/restoration, including demonstration of exemplary skill, sensitivity, and thoroughness in preservation, restoration, or alternative use of existing buildings regardless of their original architectural significance.

The Institute Honor Awards for Interior Architecture acknowledges the excellence of building interiors created by architects licensed in the United States. Program organizers intend to draw attention to the full range of completed interior architecture: entries may be large or small in scope; they may involve renovation or adaptive use; they may also represent new construction. Submissions in such areas of residential, institutional, commercial, corporate, retail, hospitality, or other focus are welcome. And all entries are judged on merit regardless of scale or budget.

The purpose of the Institute Honor Awards for Regional and Urban Design is to recognize distinguished achievements that involve the expanding role of the architect in urban design, city planning, and community development. The awards seek to identify projects and programs that involve public participation and contribute to the quality of the urban environment.

Owners, individual practitioners, private design firms, public agencies, civic organizations, and public interest groups may submit nominations for projects and programs in which they were involved. Applicants do not need to be architects or members of the AIA, but an architect licensed in the United States must be the author of the project.

Submissions may include urban design projects, planning programs, civic improvements, environmental programs, and redevelopment projects. Since many urban design projects are never "completed" in the traditional sense, "incomplete" projects or ongoing programs may be recognized if a significant portion has been completed, implemented, or adopted by a local jurisdiction.

Design achievement can be evidenced by the exploration of new approaches to ecological planning, urban form, or sensitive reinforcement of successful historical development patterns. Entries should address ecological issues by describing (preferably with graphics) how the design captures, collects, stores, and distributes resident renewable resources and energies. Entries may also exhibit

improvements in the quality of life, the environment, and/or the technical advancement of urban systems.

For the Twenty-five Year Award, projects that receive this recognition have stood the test of time, having been completed between 25 and 30 years ago. They may be built in the United States or in some other country, but they must have been designed by an architect licensed in the United States. The award is open to architectural projects of all classifications and may be one building or a related group of buildings forming a single project.

The project must be standing in a substantially completed form and in good condition and it must still carry out the original design. Change of use is permitted when it has not basically altered original intent. The project must have excellence in function – in the distinguished execution of its original program and in the creative aspects of its statement by today's standards. Building and site together should be examined.

As you review these projects, remember that they represent countless hours of work by thousands of individuals working across time zones and, in all cases, over many years. They represent what a jury of architect peers has deemed worthy of recognition. It is recognition of accomplishment, to be sure, but also of the promise that tomorrow's architecture will have taken a cue from the best of today's excellent work.

William Richards, The American Institute of Architects

同行的认可能促进人们追求专业卓越。这适用于所有行业和创造性活动——而建筑正好占了二者。一方面,建筑受道德标准、严格训练和行业许可流程(如法律和医药行业一样)的约束;另一方面,建筑艺术服务于全人类。尽管成员数量一直在变化,美国建筑师协会一直代表着从事这种艺术的专业人士。美国建筑师协会一年一度的荣誉奖项目记录了优秀的思想、合作及最重要的设计。本书呈现了美国建筑师协会三年以来在四个类别中的获奖作品:建筑、室内设计、区域与城市规划以及备受推崇的25年奖。一方面,这些来自2010年、2011年、2012年三年的项目构成了建筑作品的缩影——记录了当时的优秀设计和重要时刻。另一方面,它们还从广义上展现了建筑的进化趋势——21世纪第一个十年的设计以及未来我们能够期待的创新。正如一位评委所说:这些项目从严格的批评、讨论、现场考察和大量的协商中脱颖而出。尽管所有的参赛作品都充满了激情与努力,那些获奖作品展示了独具特色的理念和意图。这些项目从根本上展示了当下的优秀设计以及这种古老艺术形式的变迁。

本书中所收录的四类获奖作品有以下值得注意的地方:项目在其所在分类 里是独立的,与其他项目没有联系。项目必须在独特或有趣之外有其他的 优异之处;它们必须充分尊重周边文脉和环境问题。然而,每件学院奖项 目的参赛作品都经过了其类别内独特要求的评判。 此外,在每个分类中,所有参赛作品都必须附加美国环保署能源之星标准评定的节能减排比例和能源消耗以及材料使用的详单(用于表明室内环境质量以及材料的废弃率)。这些都由美国建筑师协会可持续建筑实践状况报表的认证,它的目标是在 2010 年减少至少 50% 的化石能源使用并且在 2030 年达到碳平衡。

建筑荣誉奖的获奖项目必须展现出具有可借鉴性的技巧和在造型、功能和技术层面(包括生态管理和社会责任)上的创意解决方案。项目应该反映强烈的地方感、生态感、历史感,或者优秀设计的某些方面。

除了设计成就之外,项目还应在以下范畴内展现模范作用:技术进步(包括工程成就——结构、机械、交通、计算机等和材料的创意运用)及保护或修复(包括可借鉴的技巧、敏感性、全盘保护、修护或建筑全新的调整性使用)。

室内设计荣誉奖用于奖励美国注册建筑师所作出的优秀室内设计。项目组织者想要展示各种各样的室内设计:参赛作品可大可小,可以是翻新或重新利用,也可以是新工程。参赛作品涉及住宅、公共结构、商业、企业、零售、酒店或其他领域。评审过程中不会考虑规模或预算,只会考虑它们的优点。

区域和城市规划荣誉奖用于奖励建筑师在城市规划、城市设计及区域开发中的非凡成就。该奖项力求奖励在公众参与和环境质量中做出贡献的项目和规划。

项目所有人、独立从业者、私人设计公司、公共机构、市政组织以及公共 利益群体都能以他们所参与的项目而获得荣誉奖提名。参赛人无需是建筑 师或美国建筑师协会的成员,但是项目必须有美国注册建筑师的参与。

参赛项目可以是城市设计项目、规划项目、市政改造、环境项目或再开发项目。由于许多城市规划项目最终都没有"完成","未完成"或在建项目如果已经完成了重要的部分或者被区域当局所采纳,都可以参与到奖项角逐之中。

设计成就可以通过探索新的生态规划、城市模式或敏感性历史城区改造开发来实现。参赛作品应该通过描述(最好有图表)设计是如何捕捉、采集、存储并分配可再生资源和能源来表明自己的生态特征。项目还可以展示其对生活质量、环境以及城市系统的技术进步做出的贡献。

获得25年奖的项目应当经得住时间考验,建成时间在25到30年之间。它们可以在美国境内或其他任何国家,但必须由美国注册建筑师所设计。该奖项面向所有类别的建筑项目,可以是一座建筑,也可以是由建筑群组成的整体项目。

项目必须保持完整的造型和良好的状态,并且始终执行了初始设计方案。只要不从根本上调整设计意图,建筑的用途是可以改变的。项目必须在功能上有杰出的表现——出色地执行原始项目规划并且以创新方式反映了当前的标准。建筑与场地将被一起检查。

在浏览这些项目时,请记得它们是由成千上万个个体经过无数个日夜的工作而建成的,有些项目甚至持续了多年。它们呈现了建筑师评委所认证的有价值设计。获奖项目当然获得了建筑成就的认可,同时,这些优秀的当代建筑作品也会为未来的建筑提供典范。

——威廉姆·理查德(美国建筑师协会)